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با گذشــت چند روز از استعفای جنجالی معاون تحقیقات 
کنش هــا بــه اتفــاق همچنــان  و فنــاوری وزارت بهداشــت وا
ادامــه دارد. حــالا و در نبــودِ ملــک زاده در ســمت معاونــت 
وزارت بهداشــت، صحبت هــا و اخباری منتشــر می شــود که 
برخــی از آنهــا بــاورش ســخت و البتــه نگران کننــده و دردآور 
اســت. هرچنــد امــروز معاونــت حقوقــی ایــن وزارتخانــه بــا 
موضع گیری میانه ای که انتظار می رفت، سعی در آرام کردن 

جو ایجاد شده داشت.
کــه معــاون تحقیقــات و فنــاوری  گذشــته   از جمعه شــب 
وزارت بهداشــت دراقدامــی دور از انتظــار خبــر اســتعفایش 
را همــراه با نامه ای آتشــین و تنــد خطاب به وزیر بهداشــت، 
رســانه ای کرد؛ پیش بینی می شــد که این اقــدام در روزهای 
پیش رو موجــی از اخبار  و حواشــی ریز و درشــت را بــا خود به 

همراه داشته باشد.
کنش  ها به این اقدام  از همان ساعت اولیه روز شنبه هم وا
بــالا گرفت. عــده ای بــا اســتقبال از رفتــن ملــک زاده معتقد 
کــه منجر بــه اســتعفای  کــه انتقــادات شــخص وزیــر  بودنــد 
معاونش شــد، هرچند دیر اما اقدام درســت و به جایی بوده 
است. درمقابل هم اما برخی افراد در دفاع از عملکرد معاون 
تحقیقــات و مجموعــه تحــت امــرش ایــن اســتعفا را در ایــن 

شرایط کرونایی به ضرر نظام سلامت کشور قلمداد کردند.
جــدا از صف موافقــان و مخالفان ایــن اتفــاق، در این چند 
روزه چهره های شناخته شــده حوزه ســلامت به موضوعاتی 
دراین خصوص اشــاره کردند که به نظر می رســد اســتعفای 
ملــک زاده و نامه سرگشــاده او خطاب بــه نمکی فراتــر از یک 

اختلاف نظر کارشناسی است.

باهرمتخلفیبیتعارفبرخوردمیشود
اما امــروز معاونــت حقوقــی وزارت بهداشــت در نخســتین 
وزارتخانــه  در  پیش آمــده  اتفاقــات  بــه  رســمی  کنــش  وا
مطبوعش ســعی کرد تا حد امــکان از دامن زدن به حواشــی 

پرهیز کند.
طاهر موهبتی درباره استعفای ملک زاده و حواشی مربوط 
به آن گفت: »من نشنیده ام که تخلفی صورت گرفته است و 
گر  باید توجه کرد که موضوع به چند روز اخیر مرتبط است. ا
تخلفی باشد، بازرسی وزارت بهداشــت به موضوع رسیدگی 

می کند.«
او در نشســت ویدیوکنفرانــس بــا خبرنــگاران بــه موضــوع 
مطرح شــده در محافــل خبــری درخصــوص تخلفــات حوزه 
پژوهش اشــاره کرد و در این باره گفت: »زمانی که مستندی 
به دســت ما نرســد، حرفی نمی توانیــم بزنیــم. در عین حال 
کننــد، مــا آن را بــه قوه قضائیــه ارایــه  گــر مســتندات ارایــه  ا

می دهیم. افرادی که معتمد نظام هســتند یا دانشــمندانی 
نکاتی را مطرح می کنند، اولین قدم درخواســت مســتندات 
است. طبیعی اســت که دســتگاه های نظارتی آنها را بررسی 
می کنند. مهم این اســت که ما نباید تعارف داشــته باشیم. 
گر به این رســیدیم که کســی تخلفی انجام داده، حتما باید  ا

مجازات شود.«
موهبتــی همچنیــن بــه آن بخــش از اظهــارات محمــود 
احمدی نــژاد دربــاره تخلــف در آزمایش یــک دارو روی مردم 
گر به شــخص خاصی حرفی زده شــده، آن  هم اشــاره کرد: »ا
گر نســبت بــه دولت یا  فــرد می تواند شــکایت کند یــا نکند و ا
وزارت بهداشــت ادعایــی مطرح شــده، باید مســتندات آن 
ارایه شود و ســپس تصمیم گیری شود. ما مســتندات درباره 

این اظهارات نداریم و باید مستندات را ارایه دهند.«

دعوایموافقانومخالفانادامهدارد
کــه در فضــای مجــازی و موافقــان و مخالفــان  درحالــی 
طرفین درحال ابراز نظراتی متفاوت و گاه متناقض هستند، 

برخی از اعضا جامعه پزشکی هم موضع گرفته اند.
محمدرضــا هاشــمیان، فوق تخصــص ICU بیمارســتان 
پیشــین  معــاون  بــه  شــدت  بــه  تهــران  مسیح دانشــوری 

وزارتخانه تاخته و به او اتهامات زیادی زده است.
وی گفته: تعجب کردم که آقای ملک زاده در نامه استعفا 
چطور به مســائل درمان های دارویی کرونا نقد وارد می کند 
کی است. در جلســاتی که بنده در کمیته علمی  و از وزیر شــا
ســتاد ملی مقابلــه با کرونــا بودم فقط ایشــان نظر مــی داد و 
مدیریــت کرونا در کشــور در اختیار ایشــان بود، وزیــر انصافا 
کسن را دکتر  در این مســائل جزئی شــرکت نمی کرد. بحث وا
کســن تاثیری ندارد و  کــرده بود که وا ملک زاده بارها عنوان 

کســن تاثیر ندارد و  تاثیر آن کم اســت و تا 50درصد بیشــتر وا
مردم دلســرد می شــدند یا بحث گرمــای هوا و اثرگــذاری آن 
بر کنترل کرونا که صحبت می شــد و همه مــردم می رفتند و 
در جنوب کشــور عروســی می گرفتند، همه از نظرات ایشان 

بود!
کــه برای  هاشــمیان افزوده: ایشــان باید ریــز بودجه هایی 
کارهای تحقیقاتی به ایشان پرداخت شده را اعلام کند. باید 
توضیح بدهد چرا ایمنــی گله ای را برای ایــران طراحی کرد؟ 
چرا جواب ایمنی گله ای را نمی دهد؟ چرا نمی گوید مطالعه 
رمدسیویر به من ارتباط نداشته و به فوق تخصص ICU ربط 
داشته و من مطالعه سازمان بهداشت جهانی را دست خود 
گرفته ام؟ چرا نمی گوید وقتی مطالعه در ایران انجام می شد 
و گفتــم داروی کلروکیــن در درمــان کرونــا تاثیر نــدارد، باز به 

مردم تجویز کرد؟ 
کبــد در ایــران  در مقابــل دکتــر ملــک حســینی، پــدر پیونــد 
ایــران در  را  او  خدمــات  و  کــرده  دفــاع  ملکــزاده  آقــای   از 

گفتــه :دکتــر ملــک زاده از خصوصیــات   ســتوده اســت.وی 
برجســتهٔ زیادی برخوردار اســت از آن جمله کمک به ایجاد 
فضــای مناســب بــرای پیشــرفت تمــام کســانی بــود کــه بــه 
ایشــان مراجعه می کردند بســیاربلند نظربودنــد وازالقاء هر 

گونه یأس ونو امیدی بدوربودند.
کنــم  وی افــزوده : بــدون هیچگونــه اغراقــی بایــد عــرض 
کمــال  گذشــته با کــه دکترملــک زاده درتمــام چهــل ســال 
دلســوزی شــب وروزش صرف پیشــرفت وتعالی کشورشــده 
ودرخشــانترین کارنامه را درمیان تمامی اساتید ومحققین 
کشــوردارند. آقای دکتر ملــک زاده جاده صــاف کن کارهای 
سخت وبه نظر خیلی ها ناممکن درکشــوربوده وبرای مثال 
خدمت شما دوستان عرض کنم زمانی که بنده وهمکارانم 
کبــد بودیــم  در ســی ســال قبــل بــه فکــر راه انــدازی پیونــد 
تقریباً تعداد کم وانگشــت شــماری مارابه انجام کار تشویق 
می کردنــد که دکتــر ملــک زاده دررأس آنان قراداشــت. این 
درحالی بود که مســئولین طرازاول بهداشــت ودرمان وقت 
انجام پیوند کبد را کاری عبث می پنداشتند ومی گفتند ما 
ح های  باید منابع مالی را صرف اسهال واستفراغ کنیم، طر
کــه دکترملــک زاده مجــری آن بــوده مخصوصــاً  تحقیقاتــی 
طرحــی کــه در گنبد وترکمــن صحرا اجرا شــده و هنــوز ادامه 

دارد از افتخارات جمهوری اسلامی است.
هرچــه هســت همچنــان منتقــدان منصــف در ایــن دعوا، 
معتقدند که الان زمان مناسبی برای برون فکنی اختلافات 
درونــی وزارت بهداشــت نبــود و همــه امیدوارند کــه طرفین 
این دعوا و طرفداران علمی و رســانه ای شــان هرچه زودتر از 

این مرحله تاریخی عبور کنند!

تکانه های یک استعفا

 »زمانی که مستندی به دست ما نرسد، 
گر  حرفی نمی توانیم بزنیم. در عین حال ا

مستندات ارایه کنند، ما آن را به قوه قضائیه 
ارایه می دهیم. افرادی که معتمد نظام هستند 

یا دانشمندانی نکاتی را مطرح می کنند، اولین 
قدم درخواست مستندات است. طبیعی 

است که دستگاه های نظارتی آنها را بررسی 
می کنند. مهم این است که ما نباید تعارف 
گر به این رسیدیم که کسی  داشته باشیم. ا

تخلفی انجام داده، حتما باید مجازات شود.«

رویداد3

سی هفتادِ تأمین اجتماعی چیست؟
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی، طرح جدید سازمان برای 

برقراری »بیمه بیکاری« را بیان کرد
 

شــهروند| ســی هفتــادِ تأمیــن اجتماعــی چیســت؟ مصطفــی 
ســالاری در نشســتی خبــری بــا اشــاره بــه ورود ســومین هفتــه 
ح 30۷0 کــه قــرار بود بــر اســاس آن تــا بهمن مــاه 30  اجــرای طــر
خدمت و هر دوشــنبه چند خدمت، الکترونیکی و غیرحضوری 
کــه بــا  ح 30۷0 قــرار داریــم  گفــت: »در هفتــه ســوم طــر شــوند، 
تحقــق آن ۷0میلیون از بــار مراجعه به شــعب تأمیــن اجتماعی 
کاهش می یابــد؛ یعنی بیــش از ۷0درصد خدمــات غیرحضوری 

می شوند.«
او افزود: »در دو هفته گذشته سه خدمت غیرحضوری شدند 
و امــروز پنــج خدمــت دیگــر، الکترونیکی خواهنــد شــد و نیاز به 

حضور بیمه شده را منتفی خواهد کرد.«
مدیرعامــل ســازمان تأمیــن اجتماعــی بــا بیــان اینکــه طبــق 
برنامــه تا امــروز جلو رفته ایــم و امید اســت به طــور کامل محقق 
شــود و ۷0میلیون از 9۶میلیون مراجعه به شــعب کاسته شود، 
اظهــار کرد: »تلاش می کنیــم خدمات الکترونیکــی به هیچ وجه 

حضوری ارایه نشوند.«

راهنمایــیمراجعهکننــدگاندرفعالســازیخدمــاتروی
گوشیموبایل

ســالاری در پاســخ بــه اینکــه آیا ارایــه ایــن خدمات بــه صورت 
حضوری ممنوع خواهد شــد؟ عنــوان کرد: »ممنــوع از این نظر 
کــه همکار ما ایــن خدمــات را ارایه نکنــد. مــا نمی توانیم جلوی 
گر هم شخصی به شعب مراجعه کند،  مراجعه مردم را بگیریم. ا
همکار ما در ورودی شــعب او را راهنمایی می کند و بروشــورها را 

ارایه و با گوشی همراه آن خدمت را برایش فعال می کند.«
او افزود: »باید برای ما قطعی شــود کــه روزی به ارایه حضوری 
گر دوگانه باشــد، این نگرانی هســت که  خدمات برنمی گردیم. ا
دوبــاره به حالــت حضــوری برگــردد. ممنوعیت بــرای همکاران 
ماســت. باید در ورودی شــعب کاری کنیم که بیمه شــدگان به 

باجه نروند.«

خداحافظیبانسخهکاغذی
مدیرعامــل ســازمان تأمیــن اجتماعــی دربــاره ثبت نــام برای 
دریافت خدمــات غیرحضــوری و ضرورت ارایه شــماره حســاب 
و تطابق اطلاعــات هویتی فرد با شــماره تلفــن همراهش گفت: 
»بــرای برخــی خدمــات شــماره حســاب می خواهیــم و موبایل 
که بــه نام فــرد باشــد. در همــه این مــوارد بخــش قابــل توجهی 
ثبت نــام کرده انــد و هرکــس ثبت نــام نکــرده، بایــد اطلاعاتش را 
تکمیل کند.«ســالاری با اشــاره بــه اینکه این خدمــات علاوه بر 
ح نســخه الکترونیک هســتند، گفــت: »از آخر مهرمــاه همه  طــر
امکانات نسخه نویســی در همه مطب ها به لحــاظ نرم افزاری و 
ســخت افزاری فراهــم شــده و کار از نظر مــا تمام شــده و  جامعه 
درمانی باید به ما ملحق شوند که مشوق هایی درنظر گرفته ایم 
و امیــد اســت بــه مرحلــه ای برســیم کــه نسخه نویســی کاغذی 

نداشته باشیم.«

طرحجدیدتأمیناجتماعیبرایبرقراریبیمهبیکاری
مدیرعامــل ســازمان تأمیــن اجتماعــی بــا اشــاره بــه اینکــه از 
اســفند تا آخر خرداد مقرری بیمه بیــکاری یک میلیون و 50هزار 
کنــون، مقــرری بیمــه  گفــت: »از خردادمــاه تا نفــر برقــرار شــد، 
بیکاری برای ۸2هزار نفر برقرار شده اســت. طرحی درباره بیمه 
بیکاری از سوی سازمان آماده و ارایه شده است که جزئیات آن 
امروز در جلسه ای در کمیته اقتصادی ستاد ملی کرونا بررسی و 

موارد لازم تصمیم گیری می شود.«

فهرستخدماتجدیدغیرحضوریشده
خدمــات  فهرســت  اجتماعــی  تأمیــن  ســازمان  مدیرعامــل 
کــرد و گفــت: »اســتعلام  غیرحضوری شــده ایــن هفتــه را اعــلام 
بیمــه ای  ارتبــاط  اســتعلام  مســتمری،  دریافــت  وضعیــت 
بیمه شــدگان در ســامانه خدمــات غیرحضــوری، درخواســت 
گذارنده  تکمیل ســوابق کســری از مــاه، ابــلاغ مفاصاحســاب وا
و پیمانــکار در ســامانه خدمــات الکترونیکــی ســازمان، بــرای 
کشــور، ثبت نــام  کار سراســر  گذارنــدگان  کلیــه پیمانــکاران و وا
غیرحضــوری افراد تبعی توســط بیمه شــده اصلــی از این جمله 

هستند.«

گفــت:  بهداشــت،  وزارت  کل  معــاون  شــهروند| 
»هدف گیری ما بــرای یک ماه آینــده، کاهش 10درصدی 

موارد مرگ ومیر بیماران کرونایی است.«
آثــار  »بررســی  داشــت:  اظهــار  حریرچــی  ج  ایــر
میــزان  کاهــش  بــرای  و  اســت  زمان بــر  محدودیت هــا 
بســتری ها به دو تــا ســه هفتــه و همچنین بــرای کاهش 

موارد فوتی حداقل یک ماه تا 5 هفته زمان لازم است.«
گفــت: »به طــور قطــع نتیجــه محدودیت هــا مثبــت  او 
کثری بستگی به میزان همکاری  خواهد بود، اما آثار حدا
مردم و رعایت دستورالعمل ها در سطح خانواده و پرهیز 

از دورهمی ها دارد.«
حریرچی در گفت وگو با شــبکه خبر افزود: »هدف گیری 

ما بــرای محدودیت ها این اســت که بــرای یک ماه یعنی 
تــا یکــم دی مــوارد ابتــلا 30درصــد کاهــش یابــد و مــوارد 

مرگ ومیر نیز 10درصد کمتر شود.«
کســن، زمان بــر و هزینه بر  او ادامــه داد: »تولیــد انبوه وا

کنون در شــرکت فایزر درحال  کســنی که ا است و حتی وا
تولید اســت، نیاز بــه یک زنجیره ســرد ۷0 درجــه دارد که 

توزیع آن را در سطح جهان دشوار می کند.«
حریرچــی گفــت: »به طــور قطع تا دوســال آینــده تولید 
کثر کشــورهای دنیــا ممکن  کســن مؤثر بــرای ا و توزیــع وا

نیست و چاره ای جز رعایت دستورالعمل ها نداریم.«
کســن  معــاون کل وزارت بهداشــت افــزود: »با وجود وا
هــم حداقل تا دوســال آینده شــیوه نامه های بهداشــتی 

باید رعایت شود.«
کســن ها و تزریق  حریرچی گفت: »حتی پس از تأیید وا
آن به ۶0 تــا ۷0درصــد مردم، شــیوه نامه های بهداشــتی 

ضدکرونا حداقل تا دوسال دیگر باید رعایت شود.«

خبر3

 هدف، کاهش 10درصدی مرگ ومیر در یک ماه
معاون کل وزارت بهداشت می گوید رعایت دستورالعمل ها تا دوسال آینده پابرجاست 

موافقانومخالفانمعاونمستعفیوزارتبهداشتهمچناندرحالجدالهستند


